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Protokół Nr XVII/2020 

sesji Rady Powiatu Aleksandrowskiego 

przeprowadzonej w sposób zdalny  

w dniu 19 października 2020 roku 

 

 

1. OTWARCIE. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski otworzył obrady XVII sesji 

Rady Powiatu Aleksandrowskiego. Powitał Panią Starostę wraz z członkami Zarządu Powiatu 

oraz pracownikami Starostwa. Powiedział, że podobnie jak w kwietniu tego roku Rada 

Powiatu ponownie zmuszona została do obradowania w sposób zdalny. Poinformował, że 

sesja transmitowana jest na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego 

w  Aleksandrowie Kujawskim. Poinformował ponadto, że sesję będzie protokołowała Pani 

Joanna Kleparska.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Aleksandrowskiego rozpoczął XVII sesję o godzinie 1410. 

XVII sesja Rady Powiatu Aleksandrowskiego odbyła się w sposób zdalny.  

 

 

2.  STWIERDZENIE PRAWOMOCNOŚCI OBRAD (quorum). 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski przystąpił do punktu  

2 – stwierdzenie prawomocności obrad informując, że ustawowy skład Rady Powiatu wynosi  

17 radnych. Według listy radnych zalogowanych na portalu POSIEDZENIA.PL, na moment 

otwarcia sesji uczestniczy w niej 16 radnych. W obradach nie uczestniczył Radny Pan Maciej. 

Przewodniczący stwierdził więc, że sesja dysponuje wymaganym quorum, co oznacza, że 

Rada Powiatu może obradować i podejmować uchwały w sprawach objętych porządkiem 

obrad, ponieważ jej obrady są prawomocne.  

 

 

3. PORZĄDEK OBRAD SESJI. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski przystąpił do punktu 3 – 

porządek obrad sesji. Poinformował, że porządek obrad został przesłany radnym wraz  

z zawiadomieniem o sesji. Przewodniczący wniósł o rozszerzenie porządku obrad dzisiejszej 

sesji poprzez dodanie po punkcie 8 punktu 9 w brzmieniu „Informacje o złożonych 

oświadczeniach majątkowych.” Podmioty dokonujące analizy oświadczeń, powinny do końca 

października każdego roku przedstawić Radzie Powiatu swoje oświadczenia majątkowe. Do 

tej pory wpłynęły informacje przekazane przez Przewodniczącego Rady Powiatu, Starosty 

Aleksandrowskiego, Wojewody Kujawsko – Pomorskiego oraz Urzędu Skarbowego  

w Aleksandrowie Kujawskim oraz we Włocławku. Mimo, że nie wszystkie podmioty złożyły 

informacje Pan Przewodniczący zaproponował, by te, które już wpłynęły Rada Powiatu 

przyjęła. Nikt z radnych nie był przeciwny tej propozycji, w związku z tym, Przewodniczący 

poddał powyższy wniosek pod głosowanie. 

 

Przebieg głosowania:  

ZA: Mariola Banaszkiewicz, Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Konstanty 

Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, Andrzej Łozicki, Lotfi 

Mansour, Sławomir Michalak, Joanna Moneta, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-Mansour, 

Arkadiusz Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Dariusz Wochna. 

PRZECIW: nie było. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 
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Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski stwierdził, że Wysoka Rada 

przyjęła wniosek o zmianę porządku obrad jednogłośnie. Poinformował, że Pani 

Lewandowska ma problemy techniczne i prosi o kontynuowanie obrad bez Jej udziału.  

Przewodniczący spytał czy są inne wnioski o zmianę porządku obrad dzisiejszej sesji.  

W związku z brakiem innych wniosków, Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie nowy 

porządek obrad.  

 

Przebieg głosowania:  

ZA: Mariola Banaszkiewicz, Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Konstanty 

Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Andrzej Łozicki, Lotfi Mansour, Sławomir 

Michalak, Joanna Moneta, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-Mansour, Arkadiusz 

Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Dariusz Wochna. 

PRZECIW: nie było. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski stwierdził, że Wysoka Rada 

przyjęła nowy porządek obrad jednogłośnie.  

 

 

4. PRZYJĘCIE PROTOKOŁU Z XV SESJI. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski przystąpił do realizacji punktu 

4 – przyjęcie protokołu z XV sesji Rady Powiatu i powiedział, że zgodnie z § 25 ust 1 Statutu 

Powiatu Aleksandrowskiego stanowi, iż radni mogą nie później niż na dwa dni przed 

terminem następnej sesji rady zgłaszać na piśmie poprawki i uzupełnienia do protokołu. 

Przewodniczący poinformował, że nie wpłynęły żadne poprawki ani uzupełnienia do 

protokołu z XV sesji i postawił wniosek o przyjęcie protokołu z XV sesji oraz o  jego 

przyjęcie bez czytania.  

 

Przebieg głosowania:  

ZA: Mariola Banaszkiewicz, Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Konstanty 

Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Andrzej Łozicki, Lotfi Mansour, Sławomir 

Michalak, Joanna Moneta, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-Mansour, Arkadiusz 

Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Dariusz Wochna. 

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski stwierdził, że Wysoka Rada 

jednogłośnie przyjęła protokół z XV sesji Rady Powiatu Aleksandrowskiego.  

 

 

5. SPRAWOZDANIE STAROSTY Z DZIAŁALNOŚCI ZARZĄDU POWIATU ZA 

OKRES MIĘDZY XV A XVII SESJĄ.  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 5 - sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu za okres między XV a XVII 

sesją i poprosił Panią Starostę o zabranie głosu.  

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Tokarska poinformowała, że zgodnie z art. 12 pkt 4 

ustawy o samorządzie powiatowym, do wyłącznej właściwości Rady Powiatu należy 

rozpatrywanie  sprawozdań z działalności Zarządu Powiatu. Przedmiotowe sprawozdanie 
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radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o sesji. Pani Starosta złożyła sprostowanie  

w związku z błędem pisarskim w treści punktu 60 niniejszego sprawozdania. Punkt 60 

powinien brzmieć „Zarząd Powiatu postanowił podnieść wynagrodzenia dla zawodowych 

rodzin zastępczych do kwoty 2600 zł od 1 października 2020 roku”. Pani Starosta nawiązała 

również do sytuacji epidemicznej w Powiecie Aleksandrowskim. Poinformowała, że na 

stronie internetowej ALEKSANDROW.PL na bieżąco umieszczane są aktualne dane 

dotyczące ilości osób zakażonych wirusem SARS – CoV-2, ilości osób ozdrowiałych oraz 

ilości osób przebywających w kwarantannie i izolacji domowej. Jak wynika z tych danych, na 

dzień 18 października 2020 roku na terenie Powiatu odnotowano 175 przypadków zakażenia 

koronawirusem oraz 271 osób ozdrowiałych. 4 pensjonariuszy Zakładu Leczniczo – 

Opiekuńczego w Raciążku przebywa w Szpitalach, 20 jest w izolacji. W dniu następnym 

zaplanowane jest do pobrania kolejne 50 wymazów od osób przebywających i pracujących   

w tym Zakładzie. Ponadto, kilkoro pracowników ZLO-u w Raciążku przebywa  

w kwarantannie bądź izolacji domowej. Pani Starosta poinformowała także, że w Domu 

Pomocy Społecznej w Zakrzewie odnotowano przypadki zakażenia koronawirusem wśród 

pracowników. Pracownicy Ci nie mieli kontaktu z jego mieszkańcami, w związku z czym 

wirus nie rozwija się tak dynamicznie.  Poinformowała, że od dnia dzisiejszego  w szkołach 

średnich z terenu Powiatu Aleksandrowskiego uczniowie rozpoczęli naukę zdalną. Pani 

Starosta dodała, że jeśli ktoś z radnych chciałby Jej zadać jakieś pytanie to chętnie na nie 

odpowie.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski podziękował Pani Staroście 

za omówienie tematu i poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Pana Andrzeja 

Łozickiego o wystąpienie i przedstawienie wyników kontroli Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Andrzej Łozicki poinformował, że Komisja 

Rewizyjna dokonała kontroli działalności Zarządu Powiatu za okres między XV a XVII sesją 

Rady Powiatu i nie wniosła żadnych uwag. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję.  

 

Radny Pan Jerzy Draheim  poprosił o doprecyzowanie zapisów punktu 63 ze sprawozdania 

Starosty,  dotyczącego przebudowy Głównej Izby Przyjęć Powiatowego Szpitala  

w Aleksandrowie Kujawskim. 

 

Starosta Pani Lidia Tokarska odczytała treść punktu 6 niniejszego sprawozdania  

o brzmieniu „Wystąpić z wnioskiem do Prezesa Rady Ministrów o uzyskanie środków  

z funduszu Przeciwdziałania COVID – 19 dla jednostek samorządu terytorialnego na 

następujące inwestycje”. Powiedziała, że jest to nowy fundusz związany z przeciwdziałaniem 

COVID – 19, w ramach którego, Starostwo Powiatowe wystąpiło o pozyskanie środków na 

przebudowę dwóch dróg oraz przebudowę Głównej Izby Przyjęć wraz z wyposażeniem, 

zadaszeniem i podjazdem dla karetek. Remont zadaszenia oraz podjazdu dla karetek jest 

sprawą pilną, dlatego Zarząd Powiatu postanowił wystąpić z takim właśnie wnioskiem. Pula 

środków nie jest duża, natomiast Powiat miał możliwość złożenia 3 wniosków do funduszu co 

też uczynił.  

Radny Pan Jerzy Draheim  spytał czy remont zadaszenia wraz z podjazdem dla karetek jest 

formą zaleceń dostosowawczych. 

 

Starosta Pani Lidia Tokarska odpowiedziała, że tak, jest to inwestycja dostosowawcza.  
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Radny Pan Konstanty Grzegórski powiedział, że podobnie jak Radny Pan Jerzy Draheim 

chciał poprosić o doprecyzowanie zapisów punktu 63. Ponadto, nawiązał do punktu 53 

niniejszego sprawozdania, dotyczącego udzielenia Powiatowemu Szpitalowi Spółka z o.o.  

w Aleksandrowie Kujawskim wsparcia finansowego w wysokości 1 000 000 zł celem 

zapewnienia ciągłości jego pracy, w związku z wnioskiem Prezesa Szpitala. Dodał, że  

w ostatnim czasie Starostwo Powiatowe przekazało bądź ma zamiar przekazać duże środki 

finansowe na rzecz szpitala.  W związku z powyższym Pan Radny spytał, dlaczego nie można 

by przeznaczyć pewnej kwoty na dostosowanie do obecnych standardów Oddziału Położniczo 

– Ginekologicznego. Pan Grzegórski powiedział, że gości uczestniczący w obradach sesji 

Rady Powiatu, która odbyła się w dniu 4 września 2020 roku, mieli nadzieję na przywrócenie 

pracy przedmiotowego oddziału. Osoby te nie zostały zaproszone na kolejną sesję Rady 

Powiatu, choć jak wynikało z protokołu powinni. Zdaniem Pana Grzegorskiego Radni 

powinni mieć możliwość wyrażenia swojej opinii w kwestii przywrócenia pracy Oddziału 

Położniczo -  Ginekologicznego poprzez głosowanie. ponadto stanowisko Burmistrza 

Aleksandrowa Kujawskiego Pana Arkadiusza Gralaka oraz Radnych z Miasta Aleksandrów 

Kujawski, powinno zostać wzięte pod uwagę. Pan Radny uważa, że poprawa warunków 

socjalnych na przedmiotowym oddziale wpłynie na zwiększenie ilości porodów w Szpitalu 

Powiatowym. Ponadto, w opinii Pana Radnego pomysł prowadzenia nowej działalności  

w Szpitalu może być realizowany poprzez jego rozbudowę a nie likwidację oddziałów. 

Podstawowymi świadczeniami, które szpital powinien świadczyć to zdaniem Pana Radnego 

chirurgia, interna, ginekologia oraz pediatria. Pan Radny powiedział, że do czerwca br. nie 

było wiadomo o kłopotach Oddziału Położniczo – Ginekologicznego, po czym w okresie 

wakacyjnym poinformowano o planach zamknięcia czterech oddziałów. Brak głosowania  

w przedmiotowym zakresie to zdaniem Pana Radnego ucieczka od odpowiedzialności oraz 

tchórzostwo. Pan Grzegórski poprosił o doprecyzowanie zapisów punktu 9 w/w sprawozdania 

dotyczącego petycji 97 mieszkańców Powiatu w sprawie zawieszenia i docelowo zamknięcia 

Oddziału Położniczo – Ginekologicznego, Oddziału Pediatrycznego oraz Oddziału 

Neonatologicznego w Powiatowym Szpitalu.  Pan Radny poprosił o wyjaśnienie z jakich 

powodów dąży się do zamknięcia w/w oddziałów. Pan Radny uważa, że są to nieracjonalne 

decyzje.  

 

Starosta Pani Lidia Tokarska powiedziała, że powyższa petycja została przekazana według 

właściwości do podmiotu odpowiedzialnego, czyli do Szpitala Powiatowego. Radni podczas 

XV sesji Rady Powiatu, podjęli uchwałę w sprawie wyznaczenia kierunków działania 

Zarządu Powiatu, są to więc dwa odrębne tematy. Natomiast, odpowiadając na wątpliwości 

Pana Radnego dotyczące działalności Szpitala Powiatowego, Pani Starosta powiedziała, że  

w tym momencie strata finansowa za rok 2020 przekroczyła  1 500 000 zł. W związku  

z powyższym należy podjąć odpowiednie kroki, by Szpital mógł dalej funkcjonować i miał 

pieniądze na wynagrodzenia, na leki, na opiekę nad chorymi. Dlatego też, konieczne jest 

przekazanie kwoty w wysokości 1 000 000 zł na rzecz Szpitala. Natomiast 3 500 000 zł  

o których mowa byłą wcześniej, to środki, które planuje się pozyskać ze środków 

zewnętrznych.  

 

Radny Pan Konstanty Grzegórski powiedział, że rozumie iż Szpitalowi trzeba pomóc, 

jednak dziwi Go fakt, że nie można było przekazać dużo mniejszej kwoty w wysokości 

250 000 zł na podniesienie standardów na oddziale Położniczo – Ginekologicznym. Dodał, że 

w związku z zamknięciem Oddziału Ginekologiczno – Położniczego, Szpital nie powinien 

odnotowywać takich strat. Zdaniem Pana Radnego jest to podejrzana sytuacja. Poprosił  

o powiedzenie wprost z jakiego powodu Oddział ten został zamknięty.  
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Starosta Pani Lidia Tokarska powiedziała, że Oddziały zostały zawieszone z powodów 

finansowych o których Pan Radny doskonale wie. Oddziały te generują bardzo duże koszty  

w wysokości ponad 1 000 000 zł rocznie. Starostwo Powiatowe do chwili obecnej przekazało 

na rzecz Szpitala środki finansowe w łącznej wysokości 1 814 000 zł.  Rada Powiatu wraz  

z Zarządem Powiatu nieustanie próbuje wspierać Szpital by działalność mogła być 

realizowana na Oddziałach, które funkcjonują. W związku z powyższym poprosiła by Pan 

Radny wziął to pod uwagę w swoich osądach. Na dzisiejszej sesji Radni pochylą się na 

podjęciem uchwały w sprawie przekazania kolejnych środków na wypłaty dla wspólników 

Powiatowego Szpitala w Aleksandrowie Kujawskim oraz zrealizowanie działalności bieżącej. 

Pani Starosta dodała, że działanie koronawirusa wpływa na generowanie kolejnych dużych 

strat finansowych.  

 

Radny Pan Andrzej Łozicki powiedział, że wypowiedzi Radnego Pana Grzegórskiego oraz 

Radnego Pana Draheima wynikają z troski oraz zaniepokojenia po uzyskaniu w/w informacji 

dotyczących środków finansowych niezbędnych do funkcjonowania szpitala. Pani Starosta 

wspomniała o planowaniu pozyskania 3 500 000 zł, a więc w tym momencie nie ma 

pewności, że uda się je uzyskać. Pan Radny powiedział, że obawia się sytuacji w której tych 

środków nie uda się pozyskać ze źródeł zewnętrznych.  

 

Radny Pan Jerzy Draheim powiedział, że zaskoczyła Go wypowiedź Przedmówcy i się  

z nią nie zgadza. Pan Radny zdaje sobie sprawę z tego, że jeśli nie uda się pozyskać w/w 

środków to i tak konieczne będzie przeprowadzenie remontu zadaszenia oraz podjazdu dla 

karetek Głównej Izby Przyjęć i dopiero wtedy, będzie trzeba zastanawiać się, skąd te 

pieniądze pozyskać. Taka była intencja rozszerzenia powyższego punktu i nie zawierała ona 

żadnych podtekstów.  

 

Radna Pani Renata Golec powiedziała, że wypowiedź Radnego Pana Konstantego 

Grzegorskiego zrozumiała w zupełnie inny sposób a mianowicie, że jeżeli Powiat pozyska 

dofinansowanie w wysokości 3 500 000 zł to Pan Radny jest za tym by zrezygnować  

z kontynuacji inwestycji drogowych a uzyskane środki przeznaczyć na poprawę sytuacji 

finansowej Szpitala.  

 

Radny Pan Konstanty Grzegórski powiedział, że pozyskiwanie pieniędzy z zewnątrz jest 

bardzo istotne dla rozwoju Szpitala oraz Powiatu. Zdaje sobie sprawę także z tego, że 

zalecenia należy wykonywać w przewidzianym terminie i tym bardziej dziwi Go fakt, że nie 

planuje się pozyskania środków na wykonanie zaleceń dotyczących Oddziału Położniczo – 

Ginekologicznego i doprowadza się do jego zamknięcia. Pan rodny nie może zrozumieć 

dlaczego pewne zalecenia brane są pod uwagę a inne zaś ignorowane. Ponadto, Pan Radny 

odczytał fragment protokołu z dnia 4 września 2020 roku, w którym Radna Pani Renata 

Golec wystąpiła z wnioskiem o audyt. Spytał również czy Pan Radny Dariusz Wochna 

zmienił swoje zdanie, dotyczące przeprowadzenia audytu zewnętrznego w Szpitalu  

w Aleksandrowie Kujawskim. Pan Radny na sesji Rady Powiatu w dniu 4 września 2020 roku 

przekonywał, że jest to konieczne posunięcie. Spytał ponadto, czy Radnej Pani Renacie Golec 

oraz Radnemu Panu Dariuszowi Wochnie rzeczywiście na tym zależało, czy działali pod 

publikę. Pan Radny uważa, że należy się zmierzyć z głosowaniem w sprawie zamknięcia 

Oddziału Położniczo – Ginekologicznego, by nikt nie mógł tego czynu zarzucić partii obecnie 

rządzącej. Dodał, że nie można być hipokrytą i należy wziąć odpowiedzialność za swoje 

decyzje.  
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Radna Pani Renata Golec powiedziała, że w związku z różnymi opiniami radnych w kwestii 

zamykanie przedmiotowego oddziału, podtrzymuje swoje stanowisko dotyczące 

przeprowadzenia audytu w Powiatowym Szpitalu Spółka z o.o. w Aleksandrowie Kujawskim. 

Podziękowała Panu Radnemu Grzegórskiemu za wywołanie problematycznego tematu oraz 

umożliwienie w ten sposób innym Radnym, wypowiedzenia się.  Dodała, że jeśli Pan Radny 

będzie miał do Niej jakieś pytania to chętnie na nie odpowie.  

 

Radny Pan Lotfi Mansour nawiązał do przeprowadzenia audytu zewnętrznego w Szpitalu 

Powiatowym. Zdaniem Pana Radnego jest to kosztowna inwestycja i w obecnej, trudnej 

sytuacji niepotrzebne marnotrawienie funduszy Powiatu. Dodał, że priorytetem w tym 

momencie jest znalezienie funduszy na dostosowanie Głównej Izby Przyjęć. 

 

Radny Pan Konstanty Grzegórski  powiedział, że liczy na to, iż Pan Radny Dariusz 

Wochna podobnie jak Radna Pani Renata Golec podtrzyma swoje zdanie dotyczące audytu 

zewnętrznego. Dodał, że koszt audytu w porównaniu do milionów o których była mowa jest 

niewielki. Audyt może doprowadzić do nowych, innych rozwiązań dotyczących w/w 

oddziałów. Pan Radny powiedział, że tylko uczciwe przekonanie Go do słuszności 

podejmowanych przez Pana Prezesa decyzji, może wpłynąć na zmianę Jego przekonań  

w przedmiotowym zakresie. W przeciwnym razie Pan Radny będzie upierał się przy remoncie 

Oddziału Położniczo – Ginekologicznego i jego utrzymaniu. Obowiązkiem szpitala 

Powiatowego jest zapewnienie mieszkańcom dostępu do świadczeń chirurgicznych, 

ginekologicznych, pediatrycznych oraz internistycznych. 

 

Radna Pani Edyta Stefaniak – Mansour powiedziała, że z przerażeniem przysłuchuje się 

dyskusji. W obecnej bardzo trudnej i dynamicznej sytuacji, związanej z szybkim tempem 

rozwoju zachorowań na COVID-19, Rada, nie powinna utrudniać Panu Prezesowi poradzenia 

sobie z nią. Pan Prezes zobowiązany został do zabezpieczenia łóżek dla pacjentów  

z potwierdzanym zakażeniem koronawirusem oraz do pozyskania odpowiedniej kadry 

medycznej, co w obecnej sytuacji jest wręcz niemożliwe. Zdaniem Pani Radnej obarczanie 

Pana Prezesa audytem w zaistniałej sytuacji jest złym pomysłem. Dodała, że Pan Radny nadal 

nie odróżnia wydatków bieżących od dofinansowania zewnętrznego. W opinii Pani Radnej 

Oddział Ginekologiczno – Położniczy nie może funkcjonować jeśli przynosi tak duże straty, 

ponieważ Powiatu na to nie stać. Oddział Neonatologiczny jest ściśle powiązany z Oddziałem 

Położniczym. W związku z tym jeśli w Szpitalu nie funkcjonuje Oddział Położniczy to nie 

może też funkcjonować Oddział Noworodkowy. Natomiast Oddział Pediatryczny dostał 

drugą szansę i należy oczekiwać na rozwój sytuacji. Z pewnością każdemu zależy na tym by 

Oddział ten pozostał.  

 

Radny Pan Lotfi Mansour ad vocem wypowiedzi Pana Radnego Grzegórskiego powiedział, 

że Powiatu nie stać na przeprowadzenie audytu zewnętrznego i trzeba liczyć każdą złotówkę.  

 

Starosta Pani Lidia Tokarska poprosiła o zabranie głosu przez Prezesa Szpitala Pana 

Mariusza Trojanowskiego. 

 

Prezes Szpitala Pan Mariusz Trojanowski nawiązał do wypowiedzi Radnego Pana 

Konstantego Grzegórskiego w której powiedział, że Pan Prezes nie miał wystarczających 

argumentów, by na sesji Rady Powiatu w której uczestniczyli Radni Miejscy odpowiedzieć na 

zarzuty Radnego Pana Zwierzchowskiego. W opinii Pana Prezesa w swojej wypowiedzi Pan 

Radny Zwierzchowski nie przedstawił żadnych konkretnych argumentów i rozwiązań poza 

niechęcią do osoby Pana Prezesa.  W związku z powyższym, zdaniem Pana Prezesa, Jego 
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wypowiedź nie wniosła nic dobrego dla Szpitala. Natomiast, remont Głównej Izby Przyjęć 

obejmować ma cały oddział, podjazd, zadaszenie oraz dobudowę rehabilitacji. Powiedział, że 

dofinansowanie Szpitala ze środków Powiatu jest dobrą wolą Radnych. Pan Prezes 

poinformował że oczekuje na decyzje Ministra Zdrowia z której wynikać będzie, że  

w Powiatowym Szpitalu w Aleksandrowie Kujawskim utworzony ma zostać oddział 

poświęcony walce z COVID-19. Będzie to oddział na poziomie II stopnia, wyposażony  

w respiratory. W kwestii przeprowadzenia audytu Pan Prezes nie będzie się wypowiadał, 

gdyż jest to decyzja radnych. Najważniejsze w tym momencie jest powstrzymanie rozwoju 

zachrowań na COVID-19 i utworzenie miejsc dla chorych. Wyjaśnił, że jeśli środki o które 

wnioskowała Pani Starosta nie zostaną przyznane, to prawdopodobnie będzie można o nie 

zabiegać z Funduszu Marszałkowskiego. Ponadto, poinformował, że w przyszłym roku nie 

będzie ryczałtów dla poszczególnych podmiotów medycznych. Oznacza to, że ryczałty 

udzielane będą oddziałom szpitalnym. Wynika z tego to, że Oddział Ginekologiczno – 

Położniczy Aleksandrowskiego Szpitala nie będzie miał żadnych szans na dofinansowanie. 

Pan Prezes prześle do Pana Przewodniczącego, najnowszy wywiad z Ministrem Zdrowia 

umieszczony w Gazecie Profesjonalnej. Dodał, że poprawa o której mówił Pan Radny 

Grzegorski nastąpiła i żyje On w błędnym przekonaniu. Ponadto, Pan Prezes nie rozumie na 

jakiej podstawie Pan Grzegórski publicznie wygłasza swoje niepotwierdzone opinie. Dodał, 

że po zamknięciu Oddziału Położniczo – Ginekologicznego, przez 3 miesiące Szpital wypłaca 

wynagrodzenia jego pracownikom oraz odprawy. Tylko część kosztów tego oddziału na 

chwilę obecną została. W przypadku Oddziału Pediatrycznego nic się nie zmieniło. Na 

Oddziale przebywa maksymalnie od 1 do 4 pacjentów. Mimo wszystko jego praca jest 

kontynuowana. 

 

Radny Pan Konstanty Grzegórski powiedział, że zamknięcie Oddziału Położniczo- 

Ginekologicznego jest działaniem z premedytacją. Pan Radny podtrzymuje swoje stanowisko 

w którym uważa, że możliwe jest utrzymanie tego Oddziału i powstanie tych, które zakłada 

program naprawczy w innym, nowym miejscu. Ponadto, jeśli Pan Prezes posiada takie 

możliwości, to pewnie byłby w stanie pozyskać środki zewnętrzne na budowę dodatkowego 

skrzydła budynku, w którym by mogły zostać umiejscowione nowe oddziały. Zdaniem Pana 

Radnego nowy Oddział Rehabilitacji mógłby zostać dobudowany do obecnego. W kwestii 

przeprowadzenia audytu zewnętrznego, podtrzymuje swoje zdanie i prosi, o jednoznaczną 

odpowiedź dlaczego, ktoś wpadł na pomysł zamykania naszego Szpitala. Pan Grzegórski 

poprosił, by radni zapoznali się z protokołem z dnia 23 czerwca 2020 roku. Dodał, że do tej 

pory nikomu nie udało się przekonać Go o słuszności podejmowanych decyzji a tym bardziej 

mieszkańców Powiatu. 

 

Prezes Szpitala Pan Mariusz Trojanowski powiedział, że Jego zdaniem debata publiczna 

winna być prowadzona w sposób wiarygodny, uczciwy i rzetelny. Po raz kolejny Pan Prezes 

zwrócił się do Pana Grzegórskiego o nie używanie sformułowań, które nie są prawdziwe. Od 

wielu lat mówiło się o problemach Oddziału Położniczo – Ginekologicznego  

a w konsekwencji jego zamknięciu. Pan Prezes nie wie czy Pan Radny przeprowadził badania 

opinii publicznej w przedmiotowym zakresie ale Jego zdaniem z pewnością są to podzielone 

opinie. Wiele osób uważa, że działania podejmowane w ostatnim czasie są słuszne. Rozumie 

ponadto, że Pan Radny nie ma co do tego przekonania, jednak prosił by zwrócił On uwagę na 

to, że Minister Zdrowia, Prezes NFZ oraz Dyrektor NFZ podzielają to samo stanowisko. Pan 

Prezes nawiązał do sesji Rady Powiatu w której uczestniczył Burmistrz Miasta Aleksandrów 

Kujawki oraz Radni Miejscy. Powiedział, że jeśli Gmina Miejska chciałaby bardzo przejąć 

Szpital i co za tym idzie utworzyć w nim Oddział Położniczo – Ginekologiczny to ma do tego 

pełne prawo.  
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Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski przypomniał, że Rada 

obraduje w punkcie 5 – sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu za okres między XV  

a XVII sesją Rady Powiatu. Dodał, że nie chciałby ograniczać wypowiedzi radnych i poprosił 

o merytoryczne podejście do tematu.  

 

Radny Pan Lotfi Mansour powiedział, że nie jest pewien czy dobrze usłyszał wypowiedź 

Radnego Pana Grzegórskiego ale jeśli tak, to chciałby wyjaśnić Mu, że za utrzymanie 

Oddziału Położniczo – Ginekologicznego odpowiada Narodowy Fundusz Zdrowia a nie 

Urząd Marszałkowski. Dodał, że popiera Pana Prezesa we wszystkich Jego decyzjach, które 

prowadzą do ratowania całego Szpitala a nie jednego oddziału. Dodał, że zgadza się z tym 

zarówno Wojewoda Kujawsko – Pomorski jak i Dyrektor Narodowego Funduszu Zdrowia. 

Próby ratowania Szpitala należy podjąć niezwłocznie. W przeciwnym razie doprowadzi się do 

jego upadku a odpowiedzialność za to, poniosą osoby merytorycznie odpowiedzialne.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski spytał czy ktoś jeszcze 

chciałby zabrać głos w dyskusji. W związku z brakiem chętnych do dalszej dyskusji oraz 

wyczerpaniem tematu zamknął dyskusję oraz stwierdził, że Rada Powiatu zapoznała się  

z przedstawionym przez Starostę sprawozdaniem z prac Zarządu Powiatu za okres między 

XV a XVII sesją wraz z uzupełnieniem. 

 

 

6. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE SYTUACJI SZPITALA POWIATOWEGO. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 6 – podjęcie uchwały w sprawie sytuacji Szpitala Powiatowego i poprosił by Pani 

Starosta przedstawiła projekt niniejszej uchwały. 

 

Starosta Pani Lidia Tokarska powiedziała, że podczas poprzedniej XVI sesji Rady Powiatu 

Aleksandrowskiego, która odbyła się w dniu 21 września 2020 roku omówiona została 

sytuacja Powiatowego Szpitala w Aleksandrowie Kujawskim. Mając na uwadze obecną 

sytuację finansową naszego Szpitala oraz wszystkich szpitali powiatowych w Polsce, 

dostrzega się pilną potrzebę podjęcia działań mających na celu ratowanie działalności szpitali. 

W związku z powyższym opracowane zostało stanowisko w sprawie sytuacji Szpitala 

Powiatowego, które stanowi złącznik do niniejszej uchwały. Pani Starosta poprosiła  

o podjęcie uchwały w wersji przedstawionej.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej Pan Jerzy Draheim powiedział, że 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały przy pięciu głosach „ZA”  

i jednym „WSTRZYMUJĄCYM SIĘ”. 

 

Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej Pani Agata Ceglewska powiedziała, że 

Komisji pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Mienia Powiatu i Infrastruktury Technicznej Pan Sławomir 

Michalak powiedział, że Komisja pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała projekt omawianej 

uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony środowiska Pan Konstanty Grzegórski 

powiedział, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały przy czterech 

głosach „ZA” i jednym „WSTRZYMUJACYM SIĘ”.  
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Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Andrzej Łozicki powiedział, że Komisja 

pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały.  

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pani Edyta Stefaniak – Mansour 

powiedziała, że Komisja pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję i spytał kto 

z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie. 

 

Radny Pan Dariusz Wochna złożył wniosek formalny o zmianę zapisów uchwały poprzez 

rozszerzenie jej i przesłanie również do Parlamentarzystów z terenu Województwa Kujawsko 

– Pomorskiego, Prezesa Rady Ministrów, Prezydenta RP, Marszałka Sejmu RP, Marszałka 

Senatu RP oraz do Związku Powiatów Polskich. Są to gremia odpowiedzialne za 

finansowanie szpitali powiatowych w Polsce. Zdaniem Pana Radnego powinni Oni otrzymać 

niniejszą uchwałę by mogli uświadomić sobie w jak trudnej sytuacji znalazły się szpitale  

w Polsce.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski spytał czy ktoś jeszcze 

chciałby zabrać głos w dyskusji. 

 

Radny Pan Lotfi Mansour spytał czy Powiat Aleksandrowski otrzymał jakiekolwiek 

informacje bądź uchwały na temat sytuacji innych Szpitali Powiatowych.  

 

Starosta Pani Lidia Tokarska powiedziała, że takie informacje przekazywane są cyklicznie, 

ponieważ Związek Powiatów Polskich od zeszłego roku realizował badania wszystkich 

szpitali powiatowych. Jak wynika z tych danych ponad 80% szpitali powiatowych w Polsce 

boryka się z problemami finansowymi. Do końca 2018 roku sytuacja była dość stabilna. 

Niestety w roku 2019 finanse szpitali powiatowych zaczęły poważnie cierpieć. U 20 %  

z nich pojawiły się problemy z płaceniem ZUS-u oraz wypłacaniem wynagrodzeń. Jest to 

sytuacja ogólnopolska, związana z problemami artykułowanymi w przedmiotowym piśmie. 

Niektóre Powiaty przyjmują podobne uchwały, piszą petycje do różnych gremiów, dotyczące 

ich szpitali powiatowych.  

 

Radny Pan Andrzej Łozicki powiedział, że na posiedzeniu Komisji wyraził swoją opinię 

dotyczącą niniejsze uchwały. Zdaniem Pana Radnego jest ona tylko głosem Rady Powiatu 

Aleksandrowskiego. Pan Radny ironizował, że można tę uchwałę przesłać także do 

Parlamentu Europejskiego i do Wszystkich Świętych, jednakże, jeśli takie jest życzenie 

Radnego Pana Wochny oraz innych Radnych to nie ma nic przeciwko temu. Zdaniem Pana 

Łozickiego, nie ma konieczności przesyłania przedmiotowej uchwały do gremiów 

wymienionych Przez Pana Dariusza Wochnę i w obecnej sytuacji należy skupić większą 

uwagę na walce z COVID-19 i na rzeczach bardziej istotnych. 

 

Radny Pan Konstanty Grzegórski powiedział, że podziela zdanie Radnego Pana Andrzeja 

Łozickiego, z uwagi na to, że niniejsza uchwała jest tylko opinią i pobożnym życzeniem by 

polepszyć formę finansowania szpitali powiatowych. Gremia te zdają sobie sprawę z trudnej 

sytuacji i gdyby miały możliwość jej naprawia to z pewnością by to uczyniły. Pan Radny 

uważa, że jest ona sposobem zagłuszenia sumienia. Dodał, że swojej nieudolności nie można 

zrzucać na innych.  
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Radna Pani Renata Golec powiedziała, że słuchając niektórych wypowiedzi dostaje 

rozdwojenia jaźni. W tym momencie Pani Radna nie rozumie czy sytuacja Szpital 

Powiatowego jest trudna tak jak innych szpitali czy jest tak dobrze, że Rada Powiatu nie musi 

podejmować żadnych inicjatyw polegających na podjęciu przedmiotowej uchwały. Dla Pani 

Radnej niejasne jest też stanowisko Pana Grzegórskiego, który najpierw walczy o utrzymanie 

Oddziału Położniczo – Ginekologicznego, chciałby by szpital otrzymał wsparcie finansowe  

z zewnątrz, po czym nie chce nikogo informować o problemach Szpitala i nimi obarczać. 

Pieniądze, które Rada Powiatu przekazuje na rzecz Szpitala są pieniędzmi publicznymi, 

dlatego konieczne jest poinformowanie o sytuacji wszystkich osób za nią odpowiedzialnych. 

Pani Radna odniosła się także do wypowiedzi Pana Grzegórskiego, który używa bardzo 

mocnych słów takich jak np. hipokryzja. Pani Radna czuje się tym oburzona, ponieważ nie 

jest taką osobą. Pan Radny bardzo często odwołuje się do wypowiedzi innych osób  

w związku z tym, poprosiła, by odwołał się On również do protokołu z sesji budżetowej, 

która odbyła się w roku 2019. Już w tamtym okresie wiadome było, że sytuacja Szpitala 

Powiatowego jest bardzo ciężka. Pan Radny Grzegórski był wtedy jedyną osobą, która 

zalecała wszystkim optymizm i wiarę w to, że wszystko będzie dobrze. Dodała, że szkoda, iż 

wtedy Pan Radny nie myślał o Szpitalu lecz o własnych celach, które chciał zrealizować 

pomimo upomnień innych radnych. W opinii Pani Radnej, już wtedy trzeba było myśleć 

analitycznie i z wyprzedzeniem. 

 

Radny Pan Andrzej Łozicki powiedział, że narracja Pani Radnej Golec jest dla Niego 

szokująca. W opinii Pana Radnego Pani Golec używa wyrażeń populistycznych, które nijak 

mają się do rzeczywistości. O ogólnopolskim problemie szpitali powiatowych wszyscy 

doskonale wiedzą. Poprosił, by Pani Radna wypowiadając się na ten temat zmieniła swoją 

narrację. Dodał, że w całej stanowczości popiera słowa Radnego Pana Konstantego 

Grzegórskiego, w których użył sformułowania, że niniejsza uchwała jest robiona „sztuka dla 

sztuki”. Pan Radny uważa, że należy skupić się na problemie, który z dnia na dzień staje się 

coraz bardziej dramatyczny.  

 

Radny Pan Konstanty Grzegórski ad vocem wypowiedzi Radnej Pani Renaty Golec 

poprosił by zapoznała się Ona z wypowiedziami Pana Radnego w których to dociekał z jakich 

powodów nie zostały wyegzekwowane zaległe środki za nadwykonanaia oraz inne usługi  

z Narodowego Funduszu Zdrowia. Ponadto poprosił by Pani Radna przypomniała sobie treści 

swoich wypowiedzi w których dążyła do zamknięcia Oddziału Położniczo – 

Ginekologicznego.  

 

Radna Pani Edyta Stefaniak – Mansour powiedziała, że zgadza się z Radną Panią Renatą 

Golec, ponieważ przedmiotowa uchwała jest chwalebna. W obowiązku Radnych jest 

zrobienie wszystkiego co w ich mocy by uratować w/w oddziały. W związku z powyższym 

przesłanianie niniejszej uchwały do przedmiotowych gremiów jest trafionym pomysłem. Pani 

Radna zażartowała, że gdyby zaistniała taka konieczność, to uchwałę tę przesłano by również 

do Prezydenta Donalda Trumpa. Ponadto Pani Radna zgadza się ze stwierdzeniem, że jest to 

uchwała intencyjna, jednak mimo wszystko Rada Powiatu powinna głośno mówić o sytuacji 

tego Szpitala. 

 

Radna Pani Renata Golec ad vocem wypowiedzi Radnego Pana Grzegórskiego poprosiła by 

Ten przypomniał Jej kiedy i w jakich okolicznościach nalegała na zamkniecie Oddziału 

Położniczo – Ginekologicznego, ponieważ Pani Radna nie przypomina sobie takiej sytuacji. 

W związku z powyższym, prosiła by Radny Pan Grzegórski przygotował stosowne 

dokumenty potwierdzające Jego słowa.  
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Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski spytał czy jeszcze ktoś 

chciałby zabrać głos w dyskusji.  W związku z brakiem chętnych do dalszej dyskusji Pan 

Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek Radnego Pana Dariusza Wochny o zmianę 

zapisów uchwały poprzez rozszerzenie jej i przesłanie również do wiadomości: 

Parlamentarzystów z terenu Województwa Kujawsko – Pomorskiego, Prezesa Rady 

Ministrów, Prezydenta Rzeczpospolitej Polskiej, Marszałka Sejmu RP oraz Marszałka Senatu 

RP, zgodnie z procedencją.  

 

Przebieg głosowania:  

ZA: Mariola Banaszkiewicz, Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Konstanty 

Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Sławomir Michalak, Joanna Moneta, Edyta 

Stefaniak-Mansour, Arkadiusz Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Dariusz Wochna. 

PRZECIW: Lotfi Mansour.  

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: Ewelina Lewandowska, Andrzej Łozicki, Adam Potaczek. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski stwierdził, że przy dwunastu 

głosach „ZA”, jednym głosie „PRZECIW” i trzech głosach „WSTRZYMUJACYCH SIĘ” 

wniosek Radnego Pana Dariusza Wochny zyskał akceptację. W związku z powyższym 

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie sytuacji szpitala 

powiatowego wraz z wprowadzoną zmianą.  

 

Przebieg głosowania:  

ZA: Mariola Banaszkiewicz, Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Konstanty 

Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Andrzej Łozicki, Lotfi Mansour, Sławomir 

Michalak, Joanna Moneta, Edyta Stefaniak-Mansour, Arkadiusz Świątkowski, Małgorzata 

Wdowczyk, Dariusz Wochna. 

PRZECIW: nie było.  

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: Ewelina Lewandowska, Adam Potaczek. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski stwierdził, że przy czternastu 

głosach „ZA” i dwóch głosach „WSTRZYMUJACYCH SIĘ” Rada Powiatu podjęła uchwałę 

w sprawie sytuacji szpitala powiatowego wraz z wprowadzoną zmianą.  

 

Uchwała Nr XVII/197/2020 w sprawie sytuacji powiatowego szpitala. 

 

Prezes Szpitala Pan Mariusz Trojanowski podziękował Radnym w imieniu mieszkańców 

Powiatu oraz pracowników Szpitala za przyjęcie przedmiotowej uchwały i dodał, że  

z pewnością pomoże ona wielu osobom. Ponadto Prezes poinformował o przekazaniu na 

rzecz Szpitala dwóch respiratorów, środków ochrony indywidualnej dla pracowników,  

nowego Tomografu komputerowego oraz urządzenia RTG w związku z zapewnieniem miejsc 

w Szpitalu dla pacjentów chorych na covid-19.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski w związku z wyczerpaniem 

tematu i brakiem chętnych do  dalszej dyskusji zamknął dyskusję i zarządził przerwę.  

 

Przerwa od 1540 do godziny 1545. 
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7. PODJĘCIE UCHWAŁY ZMIENIAJĄCEJ UCHWAŁĘ NR IX/150/2019 RADY 

POWIATU ALEKSANDROWSKIEGO Z DNIA 13 GRUDNIA 2019 ROKU  

W SPRAWIE UCHWALENIA BUDŻETU POWIATU ALEKSANDROWSKIEGO 

NA ROK 2020.  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski wznowił obrady i rozpoczął 

procedowanie punku 7 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr IX/150/2019 Rady 

Powiatu Aleksandrowskiego z dnia 13 grudnia 2019 roku w sprawie uchwalenia budżetu 

Powiatu Aleksandrowskiego na rok 2020 i poprosił Starostę Panią Lidie Tokarską  

o przedstawienie projektu uchwały.  

 

Starosta Pani Lidia Tokarska powiedziała, że Zarząd Powiatu wnosi do Rady Powiatu  

o dokonanie zmian w budżecie na rok 2020 w następujący sposób: zwiększenie dochodów 

ogółem o kwotę 1 654 042,44 zł, w  tym na obronę narodową zwiększenie o kwotę 60 000 zł 

z przeznaczeniem na realizację przez Powiatową Straż Pożarną zadania wynikającego  

z ustawy z dnia 15 grudnia 2016 roku o „ Ustanowieniu programu modernizacji Policji, 

Straży Granicznej, Państwowej Straży Pożarnej i Służby Ochrony Państwa”. W sektorze 

bezpieczeństwo publiczne zwiększenie o kwotę 50 700 zł z przeznaczeniem na realizację 

zadań ustawowych komend powiatowych i miejskich Państwowej Straży Pożarnej 

Województwa Kujawsko – Pomorskiego z wyłączeniem wyposażeń, wynagrodzeń oraz 

nagród uznaniowych funkcjonariuszy i pracowników cywilnych. Zmiany te dokonywane są 

na podstawie decyzji Wojewody Kujawko – Pomorskiego z dnia 25 września 2020 roku. 

Kolejne zwiększenie o kwotę 860 zł w związku z aktualizacją projektu partnerskiego pod 

nazwą „Rodzina w centrum 2”. Zwiększenie o kwotę 1 472 626 zł to środki, które Powiat 

otrzymał w ramach dofinansowania do inwestycji Powiatu ze środków Rządowego Funduszu 

Inwestycji Lokalnych w ramach funduszu przeciwdziałania COVID-19. Zwiększenie o kwotę 

6 744,91 zł z przeznaczeniem na realizację zadań związany z zapobieganiem 

rozprzestrzeniania się, profilaktyką oraz zwalczaniem skutków choroby zakaźnej wywołanej 

SARS-COV-2  oraz na prowadzenie kwarantanny zbiorowej w Nieszawie. Zwiększenie  

o kwotę 473 814 zł z przeznaczeniem na realizację projektu „Pomagamy skutecznie”. 

Zwiększenie o kwotę 200 000 zł w dziale „Gospodarka mieszkaniowa” w związku  

z uzyskaniem większych od planowanych na początku dochodów ze sprzedaży mienia 

powiatu. Zwiększenie w sektorze Administracji publicznej o kwotę 32 840 zł. Powyższe 

środki otrzymano na podstawie porozumienia zawartego 29 sierpnia 2020 roku  

z przeznaczeniem na dofinansowanie działań obejmujących kształcenie ustawiczne 

pracowników Starostwa Powiatowego ze środków Krajowego Funduszu Szkoleniowego.  

W związku z powyższym udał się zapewnić studia podyplomowe dla dziewięciu 

pracowników. Zwiększenie o kwotę 1100 zł z tytułu wypłaty ekwiwalentu za wyłączenie 

gruntów i upraw rolnych i prowadzenie upraw leśnych na podstawie informacji Agencji 

Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa w sprawie zwaloryzowania stawek ekwiwalentu. 

Dochody od osób prawnych, osób fizycznych oraz jednostek nie posiadających osobowości 

prawnej uległy zmniejszeniu do kwoty ogólnej 534 642,47 zł. Powyższych zmniejszeń 

dokonano w oparciu o przewidywane wykonanie do końca 2020 roku i jest ono związane  

z sytuacją epidemiologiczną w Polsce. Po stronie wydatkowej zwiększenie o kwotę 

1 654 042,44 zł. Zabezpieczone zostały środki pieniężne na wynagrodzenia dla nauczycieli  

w związku z ustawowymi podwyżkami płac oraz nową organizacją pracy.  W tej kwocie 

zawarte zostały także nagrody dla trzech nauczycieli na łączną kwotę 595 111 zł. W związku 

z pismem Prezesa Powiatowego Szpitala w Aleksandrowie Kujawskim dotyczącym 

udzielenia wsparcia finansowego na uzupełnienie brakujących środków związanych 

zapewnieniem bezpieczeństwa i zdrowia mieszkańców Powiatu Aleksandrowskiego  

w związku ze skutkami pandemii Zarząd Powiatu wnosi do Rady Powiatu o zabezpieczenie  
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w budżecie kwoty w wysokości 1 000 000 zł. Środki te stanowić będą dopłaty Wspólników 

Spółki do bieżącej działalności Szpitala związanej z zapewnieniem ciągłości jego 

funkcjonowania. Środki otrzymane z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych  

w wysokości 1 472 626 zł Zarząd Powiatu proponuje przeznaczyć na zmniejszenie udziału 

własnego przy realizacji przebudowy drogi powiatowej Turzno – Seroczki. Wkład własny tej 

inwestycji opiewa na kwotę blisko 2 000 000 zł. Zwiększono środki zabezpieczone  

w budżecie stanowiące 10 % otrzymanych środków PEFRON z przeznaczeniem na 

funkcjonowanie warsztatów terapii zajęciowej o kwotę  30 902,53 zł. Dostosowano wielkość 

dotacji celowych publicznym i niepublicznym jednostkom oświatowym do ilości uczniów. 

Jest to zmniejszenie na kwotę 550 000 zł. Ponadto zabezpieczono  środki w wysokości 47 970 

zł celem opracowania projektu remontowo – budowlanego prac konserwatorskich przy 

budynku Pałacu Trojanowskich w Aleksandrowie Kujawskim. Rozchody Powiatu na rok 

2020 uległy zmianie w związku z umorzeniem kwoty w wysokości 84 132 zł tytułem 

zaciągniętej w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej pożyczki. 

Po dokonaniu powyższych zmian wydatki Powiatu wynoszą 76 482 844,23 zł.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej Pan Jerzy Draheim powiedział, 

że Komisja Finansowo – Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 

uchwały przy pięciu głosach „ZA” i jednym głosie „WSTRZYMUJĄCYM SIĘ”.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję.  

 

Radny Pan Dariusz Wochna spytał jaki jest stan aktualnego zadłużenia Szpitala  

na dzień 30 września 2020 roku oraz jakie Szpital posiada zobowiązania z tytułu 

niezapłaconych za pracowników składek do ZUS-u na dzień 30 września 2020 roku. 

 

Starosta Pani Lidia Tokarska powiedziała, że Pan Prezes wraz z Główną Księgową opuścili 

już obrady sesji. Dodała, że z informacji jakie posiada na dzień 31 sierpnia 2020 roku strata 

Szpitala wyniosła w przybliżeniu 1 700 000 zł. Natomiast dane na koniec września 2020 roku 

postara się przedstawić w formie pisemnej po odbyciu się kolejnej Rady Nadzorczej. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski wobec wyczerpania tematu   

i braku chętnych do dalszej dyskusji zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt 

uchwały zmieniającej uchwałę Nr IX/150/2019 Rady Powiatu Aleksandrowskiego z dnia  

13 grudnia 2019 roku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Aleksandrowskiego na rok 

2020. 

 

Przebieg głosowania:  

ZA: Mariola Banaszkiewicz, Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Konstanty 

Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska Andrzej Łozicki, Lotfi 

Mansour, Sławomir Michalak, Joanna Moneta, Adam Potaczek Edyta Stefaniak-Mansour, 

Arkadiusz Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Dariusz Wochna. 

PRZECIW: nie było.  

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: nie było. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski stwierdził, że Rada Powiatu 

jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę Nr IX/150/2019 Rady Powiatu 

Aleksandrowskiego z dnia 13 grudnia 2019 roku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Aleksandrowskiego na rok 2020. 
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Uchwała Nr XVII/198/2020 Rady Powiatu Aleksandrowskiego z dnia 19 października 2020 

roku zmieniająca uchwałę Nr IX/150/2019 Rady Powiatu Aleksandrowskiego z dnia  

13 grudnia 2019 roku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Aleksandrowskiego na rok 

2020. 
 

 

8. PODJĘCIE UCHWAŁY ZMIENIAJĄCEJ UCHWAŁĘ NR IX/151/2019 RADY 

POWIATU ALEKSANDROWSKIEGO Z DNIA 13 GRUDNIA 2019 ROKU  

W SPRAWIE UCHWALENIA WIELOLETNIEJ PROGNOZY FINANSOWEJ 

POWIATU ALEKSANDROWSKIEGO NA LATA 2020-2030. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 8 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr IX/151/2019 Rady Powiatu 

Aleksandrowskiego z dnia 13 grudnia 2019 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Aleksandrowskiego na lata 2020-2030 i poprosił by Starosta 

Pani Lidia Tokarska omówiła przedmiotowy projekt.  

 

Starosta Pani Lidia Tokarska powiedziała, że w związku z podjęciem uchwały zmieniającej 

budżetu Powiatu Aleksandrowskiego konieczne jest podjęcie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Powiatu Aleksandrowskiego na lata 2020-2030, dostosowując ją do wielkości 

wynikających z wykonanych zmian w budżecie.   

 

Wiceprzewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej Pan Jerzy Draheim powiedział, 

że Komisja Finansowo – Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 

uchwały przy pięciu głosach „ZA” i jednym głosie „WSTRZYMUJĄCYM SIĘ”.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję. Wobec 

braku chętnych do dyskusji zamknął dyskusję  i poddał pod głosowanie projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę Nr IX/151/2019 Rady Powiatu Aleksandrowskiego z dnia 13 grudnia 

2019 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Aleksandrowskiego na lata 2020-2030. 

 

Przebieg głosowania:  

ZA: Mariola Banaszkiewicz, Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Konstanty 

Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska Andrzej Łozicki, Lotfi 

Mansour, Sławomir Michalak, Joanna Moneta, Adam Potaczek Edyta Stefaniak-Mansour, 

Arkadiusz Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Dariusz Wochna. 

PRZECIW: nie było.  

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: nie było. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski stwierdził, że Rada Powiatu 

jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę Nr IX/151/2019 Rady Powiatu 

Aleksandrowskiego z dnia 13 grudnia 2019 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Aleksandrowskiego na lata 2020-2030. 

 

Uchwała Nr XVII/199/2020 Rady Powiatu Aleksandrowskiego z dnia 19 października 2020 

roku zmieniająca uchwałę Nr IX/151/2019 Rady Powiatu Aleksandrowskiego z dnia  

13 grudnia 2019 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Aleksandrowskiego na lata 2020-2030. 
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9. INFORMACJE O ZŁOŻONYCH OŚWIADCZENIACH MAJĄTKOWYCH.  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 9 – informacje o złożonych oświadczeniach majątkowych i dodał, że realizując zapisy 

art. 25 ust.12 ustawy o samorządzie powiatowym, podmiot dokonujący analizy oświadczeń 

majątkowych w terminie do dnia 30 października przedstawia Radzie Powiatu informacje  

o analizowanych oświadczeniach majątkowych. Podmiotami dokonującymi analizy 

oświadczeń są:  Przewodniczący Rady Powiatu, Starosta, Wojewoda oraz naczelnicy 

Urzędów Skarbowych. Do dnia dzisiejszego wpłynęły analizy oświadczeń majątkowych 

Przewodniczącego Rady Powiatu, Starosty Aleksandrowskiego, Wojewody Kujawsko – 

Pomorskiego, Naczelnika Urzędu Skarbowego w Aleksandrowie Kujawskim oraz Naczelnika 

Urzędu Skarbowego we Włocławku, które zostały przesłane Radnym oraz zostały  

udostępnione na portalu POSIEDZENIA.PL, ponadto w miniony piątek Radni otrzymali te 

informacje droga mailową. W związku z powyższym Przewodniczący uznał, że nie ma 

konieczności ich odczytywania. Dodał, że jeśli Radni nie zgłoszą sprzeciwu uzna, że i Oni nie 

widzą takiej konieczności. Przewodniczący stwierdził, że Rada Powiatu zapoznała się  

z informacją o złożonych oświadczeniach majątkowych, po czym przeszedł do procedowania 

kolejnego punktu.  

 

 

10. OŚWIADCZENIA I INFORMACJE 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 10 – oświadczenia i informacje i dodał, że zgodnie z zapisami Statutu Powiatu 

Aleksandrowskiego na sesji zostaje przedstawione sprawozdanie z prac Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji Rady Powiatu w okresie między sesyjnym. W związku z powyższym 

Przewodniczący poinformował, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji w okresie między 

XVI a XVII sesją Rady Powiatu odbyła jedno posiedzenie w dniu 14 października 2020 roku, 

którego tematem było złożenie wniosków do budżetu Powiatu na przyszły rok. 

Przewodniczący spytał czy ktoś jeszcze chciałbym zabrać głos w tym punkcie. W związku  

z wyczerpaniem tematu i brakiem chętnych do dalszej dyskusji Przewodniczący zamknął 

dyskusję i przeszedł do procedowania kolejnego punktu.  

 

 

11.  ZAMKNIĘCIE OBRAD XVII SESJI RADY POWIATU. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski wobec wyczerpania porządku 

obrad podziękował radnym oraz gościom za udział w obradach i zamknął obrady XVII sesji 

Rady Powiatu Aleksandrowskiego.  

 

Zamknięcie obrad XVII sesji nastąpiło o godzinie 1610. 

 

 

ZAŁĄCZNIKI: 

1. Wniosek Starosty Aleksandrowskiego z dnia 12 października 2020 roku o wprowadzenie 

uchwał do porządku obrad XVII sesji Rady Powiatu.   

2. Pismo Starosty Aleksandrowskiego z dnia 7 października 2020 roku w sprawie 

przekazania pod obrady Rady Powiatu projektu uchwały.  

3. Zawiadomienie o zwołaniu XVII sesji Rady Powiatu z dnia 12 października 2020 roku. 

4. Potwierdzenie odbioru zawiadomienia oraz porządku obrad. 

5. Email z dnia 12 października 2020 roku  w sprawie przekazania Zawiadomienia  

o zwołaniu XVII  sesji Rady Powiatu skierowany do Radnych Powiatu 
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Aleksandrowskiego. 

6. Email z dnia 12 października 2020 roku w sprawie zamieszczenia w siedzibie urzędu 

miasta/gminy na terenie Powiatu Aleksandrowskiego Zawiadomienia Przewodniczącego 

Rady Powiatu Aleksandrowskiego w sprawie zwołania  

XVII sesji Rady Powiatu.  

7. Email z dnia 12 października 2020 roku w sprawie zwołania XVII sesji Rady Powiatu 

skierowany do kierowników jednostek organizacyjnych powiatu, służb, inspekcji i straży.  

8. Lista obecności radnych na XVII sesji Rady Powiatu 

9. Porządek obrad XVII sesji Rady Powiatu. 

10. Sprawozdanie Starosty Aleksandrowskiego z działalności Zarządu Powiatu 

Aleksandrowskiego za okres między XV a XVII sesją Rady Powiatu Aleksandrowskiego. 

11. Projekt uchwały Rady Powiatu Aleksandrowskiego w sprawie sytuacji szpitala 

powiatowego. 

12. Uchwała Nr XVII/197/2020 Rady Powiatu Aleksandrowskiego z dnia  

19 października 2020 roku w sprawie sytuacji szpitala powiatowego.   

13. Projekt uchwały Rady Powiatu Aleksandrowskiego zmieniającej uchwałę  

Nr IX/150/2019 Rady Powiatu Aleksandrowskiego z dnia 13 grudnia 2019 roku  

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Aleksandrowskiego na rok 2020. 

14. Uchwała Nr XVII/198/2020 Rady Powiatu Aleksandrowskiego z dnia  

19 października 2020 roku zmieniająca uchwałę Nr IX/150/2019 Rady Powiatu 

Aleksandrowskiego z dnia 13 grudnia 2019 roku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Aleksandrowskiego na rok 2020. 

15. Projekt uchwały Rady Powiatu Aleksandrowskiego zmieniającej uchwałę  

Nr IX/151/2019 Rady Powiatu Aleksandrowskiego z dnia 13 grudnia 2019 roku  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Aleksandrowskiego na 

lata 2020-2030. 

16. Uchwała nr XVII/199/2020 Rady Powiatu Aleksandrowskiego z dnia  

19 października 2020 roku zmieniająca uchwałę Nr IX/151/2019 Rady Powiatu 

Aleksandrowskiego z dnia 13 grudnia 2019 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Aleksandrowskiego na lata 2020-2030.  

17. Informacja Przewodniczącego Radnych Powiatu Aleksandrowskiego  

o oświadczeniach majątkowych złożonych przez radnych Rady Powiatu 

Aleksandrowskiego za 2019 rok. 

18. Pismo Starosty Aleksandrowskiego do Przewodniczącego Rady Powiatu  

o przekazaniu informacji o oświadczeniach majątkowych złożonych przez członków 

Zarządu Powiatu, Skarbnika Powiatu, Sekretarza Powiatu, kierowników jednostek 

organizacyjnych Powiatu oraz osób wydających decyzje administracyjne w imieniu 

Starosty za 2019 rok.  

19. Informacja Wojewody Kujawsko – Pomorskiego dotycząca analizy złożonych 

oświadczeń majątkowych. 

20. Informacja Naczelnika Urzędu Skarbowego w Aleksandrowie Kujawskim dotycząca 

analizy złożonych oświadczeń majątkowych. 

21. Informacja Naczelnika Urzędu Skarbowego we Włocławku dotycząca analizy złożonych 

oświadczeń majątkowych. 
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Protokolant: 

Joanna Kleparska   ........................................... 

 

Protokół XVII sesji sporządzająca podpisała dnia ………………… 

 

 

 

 

       ZATWIERDZAM 

Przewodniczący Rady Powiatu 

 

   Arkadiusz Świątkowski 


